
Zápis č. 1/2015 ze schůze výboru České farmaceutické společnosti 

konané dne 28. 1. 2015 v Lékařském domě v Praze od 10:00 do 15:00 

Přítomni: Doležal, Grodza, Rotterová, Malý, Hojný, Solich, Zajícová. 
Omluveni: Vlček, Kotlář, Jahodář, Holub (sněhová kalamita). 
Hosté: Kubová (ved. redaktorka ČSF, 10:00 až 12:00), Kamarádová, Šašík (Guarant, 13:00 až 14:30). 
 

1. Úvodní slovo předsedy 

Přivítání členů výboru, hostů, program schůze. 

2. Organizační záležitosti 

přihlášky - Registrujeme zvýšený počet přihlášek nových členů, potvrzující dopisy o přijetí do 
společnosti bude zajišťovat Malý. 
webové stránky - Sekretář Malý popsal stručně současný stav, který dlouhodobě neodpovídá 
potřebám výboru a sekcí, informoval o záměru rekonstruovat strukturu a obsah webových stránek 
tak, aby odpovídaly současným trendům a umožňovaly operativní a interaktivní komunikaci s členy 
společnosti, tento úkol má prioritu, byla otevřena otázka přemístění na jiný server (Guarant, 
Farmaceutická fakulta UK), současná práva jsou stále vedena doc. Komárka, Dr. Malý přednesl svoji 
představu inovace stránek, jejich designu a uvažovaném selektivním přístupu k materiálům (část 
veřejná, část neveřejná). 
 

3. Časopis Česká a slovenská farmacie 

Vedoucí redaktorka doc. Kubová seznámila výbor se současným stavem časopisu - podařilo se uvolnit 
obsah časopisu v elektronické formě („open access“) v rámci PUBMED, zásadní je však nedostatek 
příspěvků – tento dlouhodobý stav přímo ohrožuje vydávání časopisu, paní redaktorka uvedla několik 
návrhů, jak zlepšit situaci, následně se rozvinula diskuse, výsledkem jsou opatření, která budou 
v platnosti minimálně do konce roku 2015, a poté dojde k vyhodnocení jejich dopadu na časopis: 

 Ruší se poplatek za uvedení dedikace grantů. 

 Ruší se poplatek za revizi textů v angličtině. 

 Nadále budeme usilovat o přiznání impakt faktoru. 

 Oslovit nové potenciální sponzory z oblasti firem dodávající chemikálie a přístroje. 

 Ve spolupráci s firmou Guarant hledat další potenciální sponzory. 

 Inovovat složení redakční rady – členové rady by se měli aktivně podílet na vyhledávání 
autorů – mladých kolegů na fakultách v Hradci Králové, Brně a v Bratislavě. 

 První číslo časopisu ročník 2015 otiskne vybrané abstrakty z 5. Postgraduální a 3. 
Postdoktorandská vědecká konference, která se uskuteční na Farmaceutické fakultě v Hradci 
Králové 2. a 3. února 2015. 

 Akademičtí pracovníci budou opět vyzváni, aby publikovali v časopisu svoje vědecké výsledky 
(např. diplomové, rigorózní či disertační práce). 

 Do budoucnosti je třeba uvažovat o elektronické verzi časopisu. 
 

4. Informace z volebního sjezdu ČLS JEP, z. s. konaného 27. 1. 2015 v Praze 

Delegáti Doležal a Grodza informovali o průběhu a výsledcích sjezdu, bohužel se nepodařilo zvolit 
našeho kandidáta prof. Vlčka do výboru společnosti, byl zvolen nový výbor společnosti a novým 
předsedou byl zvolen prof. Svačina, bylo odhlasováno nové znění stanov v souvislosti s novým 
Občanským zákoníkem (společnost má nyní status zapsaného spolku), do ČLS JEP, z.s. byla 



hlasováním delegátů nově přijata i Česká odborná společnost klinické farmacie. Rovněž bylo 
odhlasováno zvýšení členského příspěvku o 20,- Kč na 300,- Kč (ČLS JEP, z. s.) od roku 2016. Na 
volebním sjezdu zaznělo, že spolupráce s vydavatelstvím Mladá fronta při vydávání odborných 
časopisů příliš nefunguje, řada časopisů (např. časopis Česká a slovenská fyziologie) má finanční 
problémy. 
 

5. Návrhy členů do akreditačních komisí MZd ČR 

Byly vypracovány návrhy členů do akreditačních komisí ve spolupráci se sekcemi společnosti a 
zaslány na ministerstvo v elektronické a papírové formě (Doležal, Malý). V této souvislosti je třeba 
připomenout diskuzní připomínku z volebního sjezdu ČLS JEP, z. s. – „MZd ČR má povinnost experty 
jmenované odbornými společnostmi finančně odměňovat“. 
 

6. Informace pro sekce 

V roce 2016 se bude konat sjezd ČFS, výbor navrhl sjezdu spojení s kongresem Praktického 
lékárenství v Olomouci v květnu 2016. 
Na přelomu května a června se ČFS bude (spolu s Farmaceutickou fakultou a příp. další odbornou 
společností) podílet na organizaci setkání u příležitosti oslav 85. narozenin prof. Květiny. 
Na výbor společnosti budeme postupně zvát vedoucí sekcí – např. sekce farmaceutických asistentů. 
Výbor projednal e-mail doc. Opletalové, která nesouhlasila se způsobem návrhu kandidátů za Sekci 
syntetických léčiv ve volbách 2014, dále komentovala zastaralé a chybějící informace na webu ČFS. 
 

7. Zahraniční aktivity 
Výbor vypíše grant na podporu aktivní účasti jednoho člena ČFS na kongresu FIP v Düsseldorfu ve 
dnech 29. 9. - 3. 10. 2015, zveřejníme na webu a v časopisu (Grodza, Malý), konečný termín podání 
přihlášky je 30. 4. 2015, cílová částka činí 1500 €, adresátem podání přihlášky je vědecký sekretář. 
Výbor souhlasí s aktivní účastí PharmDr. Lisé na historiografické konferenci v Polsku (Rudy). 
Výbor schválil podporu pro účast na 42. kongresu Historie farmacie 8. až 11. 9. 2015 v Istanbulu 
(Valášková, Svatoš, Babica, Lisá). 
Výbor podpořil žádost o sponzorský příspěvek na vyslání nemocničních lékárníků na kongres EAHP 
v Hamburku (březen 2015). 
 

8. Jednání s firmou Guarant 
Od 13:00 do 14:30 probíhalo jednání členů výboru ČFS (Doležal, Malý, Grodza, Rotterová, Hojný, 
Zajícová) se zástupci firmy Guarant (Kamarádová, Šašík), kteří předložili nabídku služeb „asociačního 
managementu“: 

 funkce asociační manažerka – stálá kontaktní osoba, 

 organizace výborových schůzí v sídle Guarant International (technika, občerstvení, zápisy), 

 právní a technická pomoc při založení spolku – název musí být unikátní, 

 daňové poradenství a vedení účtů, výhodný podnikatelský účet u FIO banky, 

 založení a modernizace webových stránek včetně grafických návrhů. 
Po této nabídce se konala diskuse, mj. bylo konstatováno, že i nadále chceme zůstat součástí ČLS JEP, 
z. s.; s firmou Guarant bude ČFS spolupracovat při organizaci odborných akcí – např. nově Lékárnické 
dny v Prostějově na podzim 2015, při získávání nových sponzorů, zástupci firmy budou pozváni na 
příští schůzi výboru, kde se podepíše smlouva pro rok 2015. 
 

9. Příští schůze výboru 
Příští schůze výboru se uskuteční na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové 4. 3. 2015 od 10:00, na 
výbor schůze bude pozván i děkan FaF UK doc. Šimůnek. 
 
22. 2. 2015      zapsal M. Doležal 


